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Sikring af lægers mulighed for efteruddannelse

Forslag stillet af: 

Karin Friis Bach - Forretningsudvalget

Formål med initiativet
Hvilket problem skal initiativet løse?

At store dele af efteruddannelsen af læger ansat i Region H fortsat finansieret af 
industrien. Dette giver ikke uafhængig information og kan medvirke til en skævhed 
mellem forskellige speciale. Det bør være sådan, at læger løbende kan blive bekendt 
med den nyeste og bedste patientbehandling, uden at industriens interesser spiller ind. 
Der er andre regioner, der giver faste beløb årligt beregnet til efteruddannelse til alle 
læger, fx til kurser, fokuseret oplæring i egen afdeling , udstationering på andre afdelinger 
eller konferencer. 

Den rivende udvikling inden for det sundhedsvidenskabelige felt gør, at efteruddannelse 
af regionens speciallæger er nødvendig for, at de fortsat kan levere ydelser af opdateret 
faglig standard.

Derudover er det et problem, at der er læger ansat i regionen, der ikke får mulighed for at 
afholde de 10 uddannelsesdage, som der er aftalt i overenskomsten. Kun 19% af landets 
afdelingslæger gennemfører alle 10 dage.

Hvordan foreslår I, at problemet bliver løst? 
Vi ønsker en vurdering af problemets omfang fra administrationen samt forslag til, hvilke 
beløb, der kunne være rimelige at tilføre hospitalerne mhp. at sikre mulighed for 
uafhængig efteruddannelse af læger inden for alle specialeområder. Gerne en skalerbar 
løsning.

Regionen bør desuden understrege overfor hospitalsledelserne, at det både er 
speciallægernes ret og pligt at afholde efteruddannelsesdagene. (tekstforslag)
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